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SLOVO STAROSTKY 
 
Vážení spoluobčané, 
vítám Vás na stránkách prázdninového zpravodaje. Dětmi 
velmi toužená doba začala. Pracující si mohou odpočinout a 
zrelaxovat na dovolených. Ať už trávíte chvíle volna kdekoli, 
přeji Vám, ať se Vám to podaří, co možná nejvíce. 
Co se mi líbilo za uplynulé dva měsíce a za co jsem vděčna? 
Nejprve jsem vděčna za akce v naší obci, které proběhly. Ať to 
jsou máje, které pořádala mládež, vojenská bitva, Lovčický 
zvoneček, šlápnutí, nebo různé jiné sportovní či kulturní akce. 
Je vidět, že Lovčice žijí! A doufám, že budou i žít dále. Jsem 
tudíž vděčna za organizátory různých akcí a také za jejich 
návštěvníky a uživatele. Každá akce sice stála pořadatele 
mnoho sil, ale určitě to stojí za to. 
Dále jsem vděčna za místní školu a školku. Pedagogové 
připravují pro děti opravdu pestrý program, propojují výuku se 
zábavou. A tak by to asi mělo být. Škola přeci musí děti bavit. 
Nádherné byly chvíle trávené s dětmi ve školce při loučení 
s předškoláky a čas ve škole při loučení s páťáky. Je úžasné 
vidět radostné, veselé dětské tváře. Poslouchat jejich nadšení, 
když se vrací z výletů a vypráví o tom, co viděly. Děkuji tímto 
celému pedagogickému sboru za jejich práci ve školním roce 
2011/2012 a paní Mgr. Nepráškové za zvládnutí jejího prvního 
roku ve funkci ředitelky. Nesmím zde však zapomenout na 
nepedagogický personál, který pro naše děti chystá jídlo, 
uklízí, pomáhá p. učitelkám. I vám, „tety“, moc děkuji. 
Dále jsem vděčna za lidi, které mi osud přináší do cesty. Od 
spolupracovníků na obecním úřadě, přes zastupitele, až po 
kamarády z různých spolků a kroužků. Bez takovýchto 
podmínek pro práci i zábavu, by nešlo vůbec nic dělat. 

Co mě mrzí? Že si lidé v dotaznících stěžovali na nedobré 
mezilidské vztahy v naší obci. Já si myslím, že vztahy jsou 
takové, jaké si je uděláme. Pokud budeme na vše nadávat a 
pomlouvat, vrátí se nám to. Mnoho lidí tvrdí, že v dnešní době 
nic dobrého není. Já myslím, že to není pravda. Musíte však 
být optimističtí, veselí a hodní k druhým. 
Dále mě mrzí, že sem tam po vesnici kolují nepravdy o činnosti 
obecního úřadu a zastupitelstva včetně nechutných urážek. 
Mnohokrát se ke mně časem dostanou a já děkuji těm, kteří 
mi je pošlou, či se přímo zeptají: „Jak to tedy je? Proč jste 
takto rozhodli?“ Téměř v každé domácnosti je internet, lidé 
mají e-maily, telefony. Pokud vám je něco nejasného, nevíte, 
proč se takto rozhodlo, máte nějaké lepší řešení a návrhy, 
napište nám je, nebo je zavolejte. Ale je nutné, abyste si pak 
vyslechli i naše vyjádření. Aby to neskončilo u anonymního 
napadání. 
Abychom neskončili smutně, mám zde ještě jednu věc, která 
mě potěšila. Je to získání Bílé stuhy v soutěži Vesnice roku 
2012. Bíla stuha je ocenění za zapojení dětí a mládeže do 
života obce a podporu jejího zájmu o venkovskou pospolitost. 
Více o tomto ocenění píšu na dalších stránkách zpravodaje. 
Jsem moc ráda, že se to obci podařilo. Je to ohodnocení 
činnosti naší, našich spolků, našich dětí, naší mládeže, prostě 
nás všech. Važme si tohoto ocenění. Já bych chtěla poděkovat 
všem, kteří mi pomáhali při přípravách návštěvy hodnotitelské 
komise v naší obci – při přípravách sálu na návštěvu, při 
chystání propagačních materiálů o obci, při samotném lepení 
fotografií na stěny sálu, při úklidu atd. Nakonec děkuji všem, 
kteří pobavili členy komise svým vystoupením. 
 

ing. Petra Petrovická 

I n f o r m a c e  o b e c n í h o  ú ř a d u  
 

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LOVČICE 

Zveřejněny jsou upravené verze dokumentů z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle 
zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů v platném znění. 
Úplná znění dokumentů jsou uložena v archívu obecního úřadu. 
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U S N E S E N Í z 16. zasedání Zastupitelstva obce Lovčice  
konaného dne 9. 5. 2012 
Zastupitelstvo obce Lovčice: 

 S c h v a l u j e  jako ověřovatele zápisu ing. Davida 
Školníka a ing. Lukáše Štěpána a jako zapisovatele ing. 
Petru Petrovickou. 

 S c h v a l u j e  program jednání 16. zasedání 
Zastupitelstva obce Lovčice dle předloženého návrhu bez 
připomínek. 

 S c h v a l u j e  závěrečný účet obce Lovčice za rok 2011 
a  v y s l o v u j e  souhlas s celoročním hospodařením 
obce Lovčice za rok 2011 bez výhrad.  

 B e r e  n a  v ě d o m í  oznámení ing. Davida Školníka o 
osobním zájmu na projednávání tohoto bodu (dle §8 
zákona č. 159/2006 Sb., o střetu zájmů) a  b e r e  n a  
v ě d o m í  žádost kolektivu prodejny Hruška o opětovné 
posouzení investičního záměru obce o pronájmu 
obchodních prostor (prodejny U hřiště) a  r e v o k u j e  
usnesení zastupitelstva obce č. 14/15/12 přijaté na 
zasedání dne 11. 4. 2012 a  n e s c h v a l u j e  pronájem 
prodejny U hřiště č. p. 254 panu xxxxxxxxx za účelem 
prodejny smíšeného zboží (večerky) z důvodu nutných 
úprav elektrorozvodů a  s c h v a l u j e  objednání 
nutných úprav elektrorozvodů, aby došlo k oddělení 
předních prodejních míst od zadních skladovacích prostor 
a  r u š í  záměr č. 1/2012 o pronájmu nemovitostí 
(prodejny U hřiště) a  u k l á d á  paní starostce 
informovat o neschválení pronájmu p. xxxxxxxxx a 
objednat nutné úpravy elektrorozvodů, aby došlo 
k oddělení předních prodejních míst od zadních 
skladovacích prostor. 

 S c h v a l u j e  rozpočtové opatření č. 2/2012 a  
u k l á d á  paní účetní rozpočtové opatření provést. 

 S c h v a l u j e  bezúplatný převod pozemků p. č. 639/7 o 
výměře 3 m

2
 (silnice - příkop) a p. č. 639/16 o výměře 

644 m
2
 (silnice - příkop) na Ředitelství silnic a dálnic ČR a  

u k l á d á  paní starostce o tomto informovat Ředitelství 
silnic a dálnic ČR. 

 S c h v a l u j e  s ohledem na vysoký náklad na pořízení 
znaleckých posudků k ocenění pozemků zjištěných při 
digitalizaci a dalších pozemků bezúplatně přijatých 
použití jako ceny reprodukční tyto ceny vycházející 
z posledních platných oceňovacích předpisů: 
- orná půda, chmelnice, vinice, zahrada, ovocný sad, 

trvalý travní porost – 3,- Kč/m
2
 

- lesní pozemky - 3,80 Kč/m
2
 

- stavební pozemky – cena základní 35,- Kč/m
2
 

a  s c h v a l u j e  použití těchto sazeb i v případech 
bezúplatně nabytých pozemků při zjištění 
inventarizačních přebytků. U stanovení těchto sazeb je 
dodržen účetní postup opatrnosti. Toto usnesení má 
platnost na dobu neurčitou, musí se však změnit při 
významné změně sazeb dle novelizace oceňovacích 
předpisů. 

 S c h v a l u j e  smlouvu o zřízení věcného břemene s ČEZ 
Distribuce, a. s. ve věci stavby zařízení distribuční 

elektrizační soustavy: kabel NN, č. IV-12-2008289/VB/01 
– Lovčice, DELIKA-PET, p. č. 315/22 – úprava kn za 
jednorázovou náhradu ve výši 1 000,- Kč a  u k l á d á  
paní starostce tuto smlouvu o zřízení věcného břemene 
uzavřít. 

 S c h v a l u j e  smlouvu o poskytování služeb 
s GORDION, s. r. o. ve věci zřízení profilu zadavatele a 
zveřejňování veřejných zakázek na profilu zadavatele dle 
zákona č. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách ve znění 
pozdějších předpisů a  u k l á d á  paní starostce tuto 
smlouvu o poskytování služeb uzavřít. 

 S o u h l a s í  s přijetím dotace na akci „Materiálně 
technické zázemí pro pořádání různých aktivit“ ve výši 
164 000,- Kč, kdy akce má celkové náklady projektu ve 
výši 328 000,- Kč rozdělené dle charakteru na investiční 
ve výši 252 000,- Kč a neinvestiční ve výši 76 000,- Kč a  
s c h v a l u j e  uzavření smlouvy o poskytnutí dotace na 
tuto akci a  u k l á d á  paní starostce tuto smlouvu o 
poskytnutí dotace uzavřít. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  informaci o výběru firmy na 
opravu místních komunikací. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  informaci o tom, že Nadace ČEZ 
neschválila poskytnutí dotace na vybudování Oranžového 
hřiště (víceúčelového sportovního hřiště) v naší obci. 

 S c h v a l u j e ,  že finanční příspěvek ve výši 500,- Kč na 
vytvoření internetových stránek společnosti schválený 
usnesením ZO č. 12/15/12 ze dne 11. 4. 2012, bude 
poskytnut darovací smlouvou jako finanční dar na 
financování provozu poradny Sdružení obrany 
spotřebitelů Královéhradeckého kraje a  s c h v a l u j e  
darovací smlouvu se Sdružením obrany spotřebitelů 
Královéhradeckého kraje na finanční dar ve výši 500,- Kč 
na financování provozu poradny Sdružení obrany 
spotřebitelů Královéhradeckého kraje a  u k l á d á  paní 
starostce darovací smlouvu uzavřít. 

 S c h v a l u j e  cenovou nabídku firmy INKA na zřízení 
uzavírky místní komunikace před obecním úřadem a 
objízdné trasy z důvodu konání kulturní akce dne 2. 6. 
2012 od 8,00 do 17,00 hodin - návrh dopravního značení, 
vyřízení potřebných povolení, půjčovné, dopravu, montáž 
a demontáž dopravních značek a  u k l á d á  paní 
starostce zajistit zřízení uzavírky místní komunikace před 
obecním úřadem a objízdné trasy dle předložené 
nabídky. 

 R e v o k u j e  usnesení zastupitelstva obce č. 18/15/12 
přijaté na zasedání dne 11. 4. 2012 a  s c h v a l u j e  
změnu dopravního značení komunikace parc. č. 314/75 
před Lovčickou zemědělskou a. s. ve směru ke Dřevoně – 
změna z Parkoviště na Parkoviště s dodatkovou tabulkou 
do 3,5 t z důvodu zvýšeného parkování těžkých 
nákladních vozidel a zhoršení stavu této komunikace a  
u k l á d á  paní starostce změnu dopravního značení 
zajistit. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  kontrolu usnesení z minulého 
zasedání. 
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U S N E S E N Í ze 17. zasedání Zastupitelstva obce Lovčice  
konaného dne 6. 6. 2012 
Zastupitelstvo obce Lovčice: 

 S c h v a l u j e  jako ověřovatele zápisu Mgr. Evu 
Nepráškovou a Josefa Tománka a jako zapisovatele ing. 
Petru Petrovickou. 

 S c h v a l u j e  program jednání 17. zasedání 
Zastupitelstva obce Lovčice dle předloženého návrhu bez 
připomínek. 

 Zastupitelstvo obce Lovčice po projednání návrhu Změny 
č. 3 Územního plánu obce Lovčice předloženého 
odborem hlavního architekta Magistrátu města Hradec 
Králové o v ě ř u j e  soulad Změny č. 3 Územního plánu 
obce Lovčice s Politikou územního rozvoje České 
republiky a s územně plánovací dokumentací vydanou 
Královéhradeckým krajem – dle přiloženého Odůvodnění 
Změny č. 3 Územního plánu obce Lovčice, zpracovaného 
pořizovatelem dle § 53, odst. 5 zákona č. 183/2006 Sb., o 
územním plánování a stavebním řádu, ve znění 
pozdějších předpisů - zastupitelstvo obce Lovčice 
neshledalo žádný rozpor a  s c h v a l u j e  vyhodnocení 
výsledků projednání Změny č. 3 Územního plánu obce 
Lovčice zpracovaným pořizovatelem a  v y d á v á  podle § 
6 odst. 5 písm. c) zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu, ve znění pozdějších 
předpisů, za použití (dále jen stavební zákon), § 43 odst. 
4 stavebního zákona, § 13 a přílohy č. 7 vyhlášky č. 
500/2006 Sb., o územně analytických podkladech, 
územně plánovací dokumentaci a způsobu evidence 
územně plánovací činnosti, § 171 a následujících zákona 
č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění pozdějších 
předpisů - ve spojení s ustanovením § 188 odst. 3 
stavebního zákona - Změnu č. 3 Územního plánu obce 
Lovčice. 

 S c h v a l u j e  podmínky prodeje pro všechny čtyři 
parcely – p. č. 237/2, 237/3, 237/4, 237/5 kat. úz. Lovčice 
u Nového Bydžova 
- cena za m

2
 je 150,- Kč 

- výstavbu plynovodu a vodovodu zajistí Obec Lovčice 
s tím, že náklady budou rozpočítány na jednotlivé 
parcely a přičteny ke kupní ceně pozemků. 

- vjezdy k domům, přípojku ČEZ, kanalizační přípojku 
si hradí stavebníci 

- při výstavbě musí být dodrženy podmínky 
stanovené Změnou č. 2 Územního plánu obce 
Lovčice (protihluková opatření, ...) 

- uzavírat se budou smlouvy o smlouvě budoucí 
kupní 

- kupní smlouvy se budou uzavírat až po rozpočítání 
celkových nákladů na výstavbu plynovodu a 

vodovodu 
- konečná kupní cena bude uhrazena při podpisu 

kupní smlouvy 

 S c h v a l u j e  uzavření smlouvy o smlouvě budoucí na 
pozemek p. č. 237/2 kat. úz. Lovčice u Nového Bydžova 
s manž. xxxxxxxxx a  u k l á d á  panu místostarostovi 
smlouvu o smlouvě budoucí kupní připravit a paní 
starostce smlouvu uzavřít. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  zápis o výsledku kontroly 
nahrazující interní audit u Obce Lovčice a protokol o 
výsledku veřejnoprávní kontroly u Základní školy a 
Mateřské školy, Lovčice.  

 B e r e  n a  v ě d o m í  informace o problematice 
kanalizace a ČOV. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  informaci o přípravách na 
vybírání stočného a  u k l á d á  paní starostce zveřejnit o 
tomto informaci v červencovém Lovčickém zpravodaji a  
n a v r h u j e  sejít se v červenci s paní xxxxxxxxx, která by 
problematiku vybírání stočného podrobněji vysvětlila a 
rozhodnutí o vybírání stočného přesunout na jednání ZO 
v září. 

 S c h v a l u j e  rozpočtové opatření č. 3/2012 a  
u k l á d á  paní účetní rozpočtové opatření provést. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  informaci o postupu v přijetí 
dotace z Programu obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje v roce 2012 na Materiálně technické zázemí pro 
pořádání různých aktivit a  s c h v a l u j e ,  aby paní 
starostka oslovila případné dodavatele se žádostí o 
cenové nabídky, po jejich předložení je vyhodnotila a 
objednala pořizované vybavení u nejvýhodnějšího 
dodavatele a  u k l á d á  paní starostce, aby oslovila 
případné dodavatele se žádostí o cenové nabídky, po 
jejich předložení je vyhodnotila a objednala pořizované 
vybavení u nejvýhodnějšího dodavatele. 

 S c h v a l u j e  navýšení kapacity mateřské školy na 27 
dětí. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  informaci o výběru dodavatele 
na vybudování dvou chodníků na Pekelci. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  nabídku stavebního spoření pro 
právnické firmy. 

 S c h v a l u j e  smlouvu s Městem Nový Bydžov o hrazení 
neinvestičních výdajů připadajících na žáka, který plní 
povinnou školní docházku v základní škole zřizované 
městem Nový Bydžov a má trvalé bydliště mimo území 
města Nový Bydžov a  u k l á d á  paní starostce smlouvu 
uzavřít. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  kontrolu usnesení z minulého 
zasedání. 

 

Kalendář pravidelných cvičení v KTZ od září 2012  
Od září 2012 dojde k další aktualizaci kalendáře pravidelných cvičení v tělocvičně KTZ. 
Z tohoto důvodu žádáme vedoucí a zodpovědné osoby všech kroužků a cvičení, aby si promysleli, v jakých termínech jim 
cvičení bude nejvíce vyhovovat. Požadované časy sdělte v době od 20. 8. do 31. 8. 2012 osobně na obecním úřadě popř. e-
mailem na starosta@lovcice.eu. 

mailto:starosta@lovcice.eu
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Informace o stočném 
V naší obci se již několik měsíců připravuje vybírání 
stočného, které se plánuje od příštího roku. Stočné se v naší 
obci v historii platilo, ale poté se vybírání zrušilo. Nyní je 
nutné vybírání stočného opětovně zavést. 
 
Zákon č. 274/2001 Sb. o vodovodech a kanalizacích pro 
veřejnou potřebu v platném znění (dále jen zákon) informuje 
o vztahu majitele a odběratele a jejich povinnostech, 
v našem případě se budeme zabývat pouze kanalizací. 
V zákoně jsou uvedeny práva i povinnosti jak pro majitele 
(provozovatele) kanalizace (obec), tak pro odběratele, 
(majitele pozemku, nebo stavby, připojené na kanalizaci, 
který vodu vypouští do veřejné kanalizace). 
Majitel kanalizace (obec) je povinen zpracovat a realizovat 
PLÁN FINANCOVÁNÍ A OBNOVY kanalizace (zákon §8, odst. 
11). Na opravy, popřípadě na výstavbu nové kanalizace a 
čistírny, je obec povinna si v průběhu min. 10-ti let ukládat 
takovou finanční částku, aby byla schopná tyto činnosti 
zajistit. Tento plán má naše obec zpracovaný. 
Majitel kanalizace je také povinen umožnit odběratelům 
připojení na kanalizaci (zákon §8, odst. 5) a současně je 
povinen uzavřít písemnou smlouvu o odvádění odpadních 
vod s odběratelem (zákon §8, odst. 6).  
 
Majitel (provozovatel) veřejné kanalizace má právo na 
úplatu za odvádění odpadních vod -  stočné (zákon §8, odst. 
14). To vzniká okamžikem vtoku odpadní vody z kanalizační 
přípojky odběratele do kanalizace. Stočné je úplatou za 
službu spojenou s odváděním, čištěním, případně 
zneškodňováním odpadních vod.  
Zákon současně uvádí, že fyzická osoba jako odběratel se 
dopustí přestupku, pokud mimo jiné: 

- neoprávněně vypouští odpadní vodu do kanalizace 
(bez uzavřené písemné smlouvy, v rozporu 
s kanalizačním řádem obce aj.) 

Výše pokuty se pro fyzickou osobu pak pohybuje od 50 tis. 
Kč do 500 tis. Kč. 
 
Z tohoto důvodu bylo odbornou firmou provedeno 
posouzení stavu současné kanalizace a návrh na její opravu. 
V budoucnu bude nezbytné kanalizaci buď stavět novou 
anebo kompletně zrekonstruovat stávající. Vzhledem ke stáří 
stávající kanalizace se jedná o nemalé finanční náklady na její 
nutnou opravu. 
Prvním krokem bude uzavření smlouvy o odvádění 
odpadních vod s každým odběratelem, která je povinná ze 
zákona.  
Množství vypouštěných odpadních vod se bude v naší obci 
určovat dle směrných čísel roční spotřeby vody (příloha č. 12 
k vyhlášce č. 428/2001 Sb., kterou se provádí zákon č. 
274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích pro veřejnou 
potřebu a o změně některých zákonů). 
Dalším krokem bude výpočet výše stočného za m

3 
odpadní 

vody. Výše stočného na rok 2013 bude vypočítána z nákladů 
vynaložených na kanalizaci v roce 2012. 
 
Víme, že v dnešní době rodiny musí vynakládat čím dál tím 
větší prostředky na živobytí. My ale musíme dodržet 
povinnosti, které nám nařizuje zákon, nesmíme se chovat 
protiprávně a v neposlední řadě musíme zajistit udržitelný 
rozvoj naší obce, kam patří i fungující kanalizace. A věříme, 
že toto pochopíte. 

 

R ů z n é  i n f o r m a c e  

HRADECKO - Policie České republiky doporučuje - Když obydlí osiří 
V průběhu letních měsíců se rodiny často vydávají na 
dovolené, či víkendové pobyty, při kterých bydliště výletníků 
osiří. Toho mohou využít zloději, kteří se na žádnou rekreaci 
nevydali. Právě proto hradecká policie sděluje našim 
spoluobčanům několik důležitých preventivních rad, jak 
vykradení předejít. V článku se také dozvíte informace o 
možnostech zabezpečení obydlí, rady k minimalizaci škod či 
doporučení k tomu, jak postupovat, když po návratu 
(například z dovolené, chaty,…) zjistíte, že jste vykradeni. 
Prevence před odjezdem: 
Nikomu se nechlubte svým bohatstvím – nejen v čase 
dovolených. 
Čím méně lidí bude o opuštění obydlí vědět – tím lépe. 
Finanční hotovost v bytě neponechávejte – využívejte 
peněžních ústavů. 
Cennosti uložte ke známým, které dobře znáte nebo využijte 
masivního pevně zabudovaného a uschovaného trezoru. 
V případě pevné telefonní linky neponechávejte na 
záznamníku vzkaz o vaší nepřítomnosti. 

Po telefonu pozor na telefonní hovor od neznámé osoby na 
mobilní telefon s dotazem, zda jste doma – odpovídejte 
s rozvahou. 
Jako velmi vhodné se jeví využití služeb vašeho spolehlivého 
a důvěryhodného souseda, který bude v bytě udržovat 
dojem přítomnosti. Jedná se například o vybírání vaší 
poštovní schránky, pohyb záclon, žaluzií, větrání, pohyb na 
zahradě domu, večer rozsvíceno, zapnutý televizor...  – el. 
spotřebiče lze rovněž aktivovat časovým spínačem. Obydlí 
bude průběžně kontrolovat a v  případě zjištění podezřelých 
okolností může ihned kontaktovat Policii ČR. Lidem také 
doporučujeme všímat si pohybu cizích lidí a vozidel v okolí 
obydlí. 
Ať sousedé v obytných domech, ale i v době mimo dovolené, 
nepouští cizí lidi do společných prostor domu. 
Zabezpečení obydlí: 
Uzavřete a uzamkněte všechna okna a dveře. 
Bezpečnost bytu zvýšíte instalací různých mechanických 
zábranných prostředků, jako jsou např. bezpečnostní štít a 
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profilová cylindrická vložka, vrchní přídavný zámek, příčná a 
celoplošná dveřní závora, zpevnění zárubní. 
Jako nejbezpečnější se jeví instalace profesionálních 
bezpečnostních dveří. 
Zvažte instalaci uzamykatelných mechanismů na okna, 
balkonové dveře, či u rodinných domů dveří francouzského 
okna.  
Rovněž bezpečnostní fólie na okna (mříže, okenice, rolety) 
znásobí jejich bezpečnost. 
Zvažte instalaci elektronického zabezpečovacího zařízení, 
pohybových čidel, či kamerového systému. 
Znemožněte snadný vstup na balkon či do vyšších pater 
domu (uskladněné věci pod balkonem, žebříky apod. 
uskladněné na pozemku). 
Odcloňte balkony, okna (vysoké keře, stromy – snadný úkryt 
pachatele). 
V případě zjištění podezření na vloupání: 
Do obydlí nevstupujte – není-li to nezbytně nutné (zloděj 
může být ještě uvnitř, případným pohybem, či snad 
rovnáním věcí či úklidem můžete znehodnotit případné 
stopy ponechané zlodějem). 

Věc ihned oznamte na Policii České republiky. 
Další rady: 
Neponechávejte klíče od obydlí „uschované“ v okolí dveří – 
v květináči, pod rohožkou… 
Věci ponechané v obydlí mějte řádně zadokumentované 
(fotografie, popis, doklady, záruční listy…) – fotografie či 
data poté řádně uschovejte. 
Pokud nemá věc výrobní číslo – vybavte ji jasným 
identifikátorem, který bude skrytě umístěný (např. číselný 
kód, zkratku, kterou budete znát jen vy a v případě krádeže ji 
uvedete policistům). 
Tato opatření usnadní nalezení a identifikaci předmětů 
v případě odcizení a ulehčí tak práci policii a pojišťovně. 
Na vizitkách bytu, poštovních schránkách neuvádějte 
akademické tituly, ale pouze množné číslo vašeho příjmení. 

nprap. Jan Čížkovský 
vrchní inspektor 

Policie České republiky 
Preventivně informační skupina Hradec Králové 

 

S t a l o  s e  v  n a š í  o b c i  

Staročeské máje – 12. 5. 2012 
Tak se zase rok s rokem sešel a konečně nastal čas, kdy se 
uskutečnily, stejně jako v loňském roce, Staročeské máje. 
Pokusím se krátce popsat jejich průběh. 
V úterý 8. května 2012 jsme se sešli a kdo mohl, vyrazil do 
lesa, kde jsme pokáceli, očistili a s pomocí Pavla Šídla máj 
přivezli. 
Ve čtvrtek 10. května jsme máj na návsi ozdobili mašlemi a 
v pátek jsme ji za pomoci jeřábu postavili. Bylo hrozné horko, 
tak jsme se všichni těšili na noční hlídání máje, že konečně 
zaženeme žízeň pivkem. Ve 20 hodin jsme se rozdělili na dvě 
skupiny. Jedna hlídala máj a druhá šla připravit stoly do KTZ 
na sobotní májovou zábavu. 
K večeru se počasí pokazilo a pršelo a pršelo. Ještě že jsme 
se měli kam schovat a mohli jsme máj úspěšně uhlídat. 
V sobotu ráno stále ještě pršelo. Ale jako na objednávku, 
kolem 11. hodiny pršet přestalo a všichni chlapci vyrazili do 
průvodu, v jehož čele nesli chlapci ozdobenou břízku. Celkem 
jsme vyváděli třináct dívek. I přes chladné počasí se 

do průvodu připojilo poměrně dost lidí. Všem zúčastněným 
děkuji za podporu, bez které by nemělo smysl toto vše dělat. 
Na návsi jsme zatančili besedu, kterou nás v loňském roce 
naučili manželé Havlíkovi. Tu jsme v letošním roce od února 
opět procvičovali a doučili jsme ji "májové nováčky". 
Večer proběhla v KTZ májová zábava, která byla spojená 
s dražbou máje. Doufám, že příští rok se sejde na zábavě víc 
lidí. Byla by moc velká škoda, aby tato krásná tradice zanikla. 
Na závěr bych chtěl poděkovat Obci Lovčice za finanční 
podporu, Lovčickým ochotníkům, nohejbalistům a členům TJ 
Sokolu Lovčice za pomoc s organizací a s občerstvením na 
návsi a všem lidem za účast. 
Myslím si, že se letošní máje vydařily a budu se těšit, až si 
tuto akci příští rok zopakujeme. 
Vždyť „ČÍ JSOU MÁJE – PŘECE NAŠE“. 

Jan Bednář ml. 
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Historie ožila aneb Boj o republiku 1938 - 2. června 2012 
Drsná hospodská rvačka, tvrdé střety mezi československými vojáky a německým Freikorpsem. To vše přinesla historická 
ukázka nazvaná BOJ O REPUBLIKU 1938, která byla k vidění na lovčické návsi v sobotu 2. června 2012. Připravilo ji Občanské 
sdružení Pevnostní muzeum v Sazené spolu s VHK Armfort Praha ve spolupráci s obecním úřadem. 
Od pátečního rána započaly přípravy přímo v místě ukázky. Od brzkých ranních hodin členové VHK Armfort Praha stavěli 
kulisy. Některé z nich byly vyrobené speciálně pro tuto akci. A tak během dne jste už mohli na návsi spatřit hraniční sloup 
spolu s hraničními patníky, hraniční závoru na příjezdové komunikaci, ale i boží muka, dobovou hospodu, trafiku a také celnici 
z roku 1938. Odpoledne se pak začali sjíždět účinkující a 
přímí aktéři sobotní historické ukázky. Přijížděli doslova 
z celé republiky. K večeru byl na programu nácvik 
některých částí ukázky, do které se zapojili i LOvčičtí 
OCHotníci. 
Od časného sobotního rána jsme již měli možnost vidět 
chodit po naší obci dobově oblečené civilní obyvatelstvo, 
četníky, členy prvorepublikové finanční stráže, ale také 
vojáky čs. armády i polovojenských německých jednotek 
Freikorps. Kolem deváté ráno pak z Lešan dorazil velmi 
cenný ukázkový exponát zapůjčený ze sbírek VHÚ Praha 
– lehký tank vz. 38. Po doladění drobností a kontrole 
zbraní a účastníků ze strany Policie ČR mohl začít 
samotný program. 
O půl jedenácté vyrazila z lovčické návsi čestná jednotka 
v prvorepublikových uniformách k místní škole. Tam 
došlo k položení věnců u pamětní desky padlého 
legionáře Josefa Suchochleba a také u pomníku padlých z obou světových válek. Vážnost a emoce tomuto pietnímu aktu pak 
dodala naživo nazpívaná hymna třemi dámami z Chlumce nad Cidlinou. Dle přítomných až mrazilo v zádech a většině z nich se 
draly slzy do očí. Poté bylo možné absolvovat prohlídku vystavených exponátů – lehký tank vz. 38, nákladní vojenský 
automobil Praga RN a Tatra 805 nebo se občerstvit u stánku p. Lovětínského z Poděbrad. Zhruba od půl jedné se již začal plnit 
prostor pro diváky. Těch se nakonec sešlo kolem šesti set. 
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Něco málo po druhé jsem jako jeden z organizátorů 
přivítal krátkým proslovem diváky, zatímco za mými 
zády se již odehrával poklidný civilní život v pohraničí 
z léta 1938. Občas projelo nějaké to auto přes hranici, 
v klidu se popíjelo v místní hospodě. To vše do chvíle 
projevu Adolfa Hitlera z 12. září 1938. Zfanatizované 
německé obyvatelstvo napadlo české občany a strhla se 
pravá nefalšovaná hospodská rvačka. Zasahující 
financové z blízké celnice byli postříleni a pořádek 
zřídilo až četnické družstvo. Ovšem jen na chvíli. 
Nepomohla ani vyhlášená mobilizace, kdy četníky 

doplnilo družstvo Stráže obrany státu. Nastaly tvrdé 
boje, které ukončil až rozkaz o odstoupení pohraničí. 
Bylo vidět vztek a zmar vojáků, kteří se nechtěli 
smířit s tím, že nemohou bojovat o svoji vlast. 
Nakonec však museli ustoupit a území obsadili 
Němci. Na závěr ukázky zazněla k uctění památky 
obránců vlasti československá státní hymna z roku 
1938. Celá ukázka měla za cíl ukázat lidem historii, 
která třebas není moc populární, ale je třeba ji 
připomínat. 
Aleš Crha, předseda Občanského sdružení Pevnostní 

muzeum v Sazené 
Fotografie si můžete prohlédnout na webových stránkách obce http://obeclovcice.rajce.idnes.cz/Historicka_bojova_ukazka_-
_Boj_o_republiku_1938_-_2._cervna_2012/ nebo na webových stránkách Pevnostního muzea 
http://www.ropiksazena.cz/fotoalbum/sazensky-vazni-po-rekonstrukci/boj-o-republiku-1938-lovcice-2.cerven-2012/.  

 

http://obeclovcice.rajce.idnes.cz/Historicka_bojova_ukazka_-_Boj_o_republiku_1938_-_2._cervna_2012/
http://obeclovcice.rajce.idnes.cz/Historicka_bojova_ukazka_-_Boj_o_republiku_1938_-_2._cervna_2012/
http://www.ropiksazena.cz/fotoalbum/sazensky-vazni-po-rekonstrukci/boj-o-republiku-1938-lovcice-2.cerven-2012/
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Návštěva komise soutěže Vesnice roku - 8. 6. 2012 
V letošním roce jsme naši obec již potřetí přihlásili do 
soutěže Vesnice roku 2012. V roce 2010 naše obec získala 
Zelenou stuhu za péči o zeleň a k tomu odměnu ve výši 400 
tis. Kč, která byla použita na údržbu a výsadbu zeleně v naší 
obci v letošním roce. V loňském roce naše obec bohužel 
žádné ocenění nezískala. O to více jsme se na letošní 
návštěvu hodnotitelské komise soutěže připravovali. Komise 
naši obec navštívila v pátek 8. června. Po krátkém uvítání u 
obecního úřadu obdržel každý člen komise malého tištěného 
průvodce po naší obci. Poté se celá skupina vydala směrem 
k základní škole a dále parkem ke kostelu. Prohlídková trasa 
poté vedla přes velkou náves, malou náves k fotbalovému 
areálu. Zde rodina Hoffmannových připravila ukázku výcviku 
psů – agility – překážkový běh se psem, dogdancing – tanec 
se psem, a frisbee – házení létajícího talíře psovi. Poté došlo 
k přesunu komise do KTZ, kde byla připravena prezentace 
naší obce, různé materiály o obci, propagační předměty a 
fotografie z akcí, které se v naší obci konají. U připraveného 
občerstvení mohla komise sledovat kulturní vložku – 
vystoupení dětí a dívek z kroužku břišních tanců, dívek 
s irskými tanci, krátkou ukázku tance Česká beseda v podání 
naší mládeže, country vystoupení dětí i dospělých a na závěr 
vystoupení žen s „kankánem“ Whisky to je moje…. Naši obec 
si komise nechávala jako poslední a ihned po naší návštěvě 

odpoledne rozhodovala a rozdělovala ocenění. V pátečním 
podvečeru jsem obdržela telefonickou zprávu komise, že 
naše obec získala Bílou stuhu za činnost mládeže. 
Bíla stuha je ocenění za zapojení dětí a mládeže do života 
obce a koncepční podporu jejího zájmu o venkovskou 
pospolitost. Oceňovány jsou aktivity výchovy mladé 
generace místními spolky, práce s dětmi v knihovně, 
vytváření podmínek pro trávení volného času. Významným 
přínosem jsou úspěchy mladých lidí a jejich trvalý zájem o 
život a rozvoj obce, mezigenerační setkání, mimoškolní 
činnost dětí a dobré příklady trvalé práce s dětmi a mládeží v 
místě. K tomuto ocenění se váže i dotace ve výši 600 000 Kč.  
Veliké poděkování patří všem, kteří se celou dobu jakoukoliv 
měrou podílí na akcích pro občany naší obce, všem, kteří se 
ve svém volném čase věnují dětem a mládeži a všem, kteří 
reprezentují naši obec.  
Další poděkování patří všem, kteří se podíleli na přípravě 
návštěvy hodnotitelské komise v naší obci.  
 Oficiální slavnostní vyhlášení výsledků soutěže se bude 
konat 25. srpna 2012 ve vítězné obci, v obci Vrbice, okr. 
Rychnov nad Kněžnou. Tato obec obdržela v krajském kole 
Zlatou stuhu a patří jí naše blahopřání. Blahopřání patří i 
ostatním oceněným obcím. 

ing. Petra Petrovická 

 
 

I n f o r m a c e  Z á k l a d n í  a  M a t e ř s k é  š k o l y  v  L o v č i c í c h  

INFORMACE Z LOVČICKÉ ŠKOLIČKY 
„Huráá,sluníčko…“ zvolaly děti na začátku května. Proto 
jsme dny tohoto měsíce převážně strávili na školní 
zahradě a využívali tak krásného počasí. Společně 
s maminkami jsme oslavili jejich svátek, děti si připravily 
pásmo básní, písničku pro radost a dramatizaci pohádky 
Šípková Růženka. Nechyběly ani hry s maminkami, 
předávání dárečků, květin a sladká pusa na závěr.  
Svátek dětí, který v kalendáři přichází na 1. června, celá 
MŠ oslavila výletem do Chlumce nad Cidlinou. Návštěva 
muzea Loreta a prohlídka starých zemědělských strojů 
pro nás byla velkým přínosem. Jako každý rok, tak i 
letos jsme se účastnili meziškolkové olympiády 
v Převýšově. Za sportovní soutěže jsme si odnesli 
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olympijské medaile, diplomy a dárečky. Celodenní výlet 
jsme prožili na zámku Loučeň. Na programu byla 
prohlídka zámku, zámeckého parku, labyrintů a bludišť. 
Loučeň děti zaujala natolik, že na jejich přání výlet 
zopakujeme. Škola v přírodě od 11. 6. - 15. 6. ve Sloupu 
v Čechách se velmi zdařila. Okolí nás okouzlilo hned po 
příjezdu. Největší úspěch u dětí mělo skalní divadlo, 
které jsme objevili v lesním království. V úterý nás čekala 
prohlídka okolí Sloupu a návštěva muzea loutek na 
místním zámku. Plánem středy bylo město Nový Bor, 
vyhlášené sklářským průmyslem. Měli jsme možnost na 
vlastní kůži okusit práci sklářů a vidět celý proces 
skleněných výrobků. Děti si na památku odnesly nejen 
nezapomenutelné zážitky, ale také svůj vlastní skleněný 
výrobek. Ve sklářském muzeu na nás čekaly úkoly a 

velmi cenné sklářské unikáty. Ve čtvrtek odpoledne se 
horolezecká výprava MŠ (4 děti) a ZŠ vydala zdolat vrchol 
Panské skály. Večer jsme prázdná bříška naplnili 
opečenými buřtíky a užívali si posledních radovánek na 
zahradě. Po škole v přírodě děti vystoupily na Lovčickém 
zvonečku s tancem Večerníček. Posledním výletem 
v červnu byla zoo ve Dvoře Králové nad Labem a na závěr 
loučení s předškoláky spojené s opékáním buřtů. Jelikož 
loučení nemáme nikdo rádi, poslední školní den bylo 
připraveno pro starší jedince „indiánské spaní v MŠ“. 
Rozkaz od Tančící medvědice byl jasný, v 18:00 v MŠ 
v indiánském oblečení se spacím pytlem a dobrou 
náladou. Každý apač si vymyslel svoje jméno např. Zuřící 
býk, Modré péro, Vítr v pleši nebo Bílá holubice. Indiáni 

prošli indiánským kosmetickým 
salonem, vyzkoušeli si hod 
lasem, vlastnoručně vyrobenou 
sekerou, střelbu lukem, lov 
bizona, hod dýkou, jízdu na koni 
a v neposlední řadě setkání 
indiánů v teepee a zdobení 
totemu. A protože všichni 
indiáni bizona ulovili, čekali na 
ně buřty z bizona. Večerní 
indiánský tanec indiány natolik 
unavil, že usnuli při pohádce od 
Tančící medvědice. Za pomoc na 
této akci bych chtěla moc 
poděkovat skautům z Chlumce 
n/C. za zapůjčení teepee, 
Tomášovi Hermanovi, Miroslavu 
Hermanovi a svému kamarádovi 
Lukášovi Štěpánovi (Vítr v pleši), 
kteří mi na této akci velmi 
pomohli. 
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Na závěr školního roku bych chtěla 
poděkovat našim tetám Heleně Stehlíkové a 
Věře Holmanové za pomoc s dětmi a práci, 
kterou vykonávají v naší mateřské škole, 
protože nejen práce učitelky je 
nepostradatelná.  
Krásné prázdniny plné sluníčka, pohody, 
odpočinku a spoustu nezapomenutelných 
zážitků z dovolené přeje za MŠ 

Darina Kafková, DiS, učitelka MŠ 
 
 
 
 
 
ZÁVĚR ŠKOLNÍHO ROKU V LOVČICKÉ ŠKOLE 
Měsíce květen a červen byly pro nás nejen 
ve znamení blížícího se vysvědčení, ale i 
různých soutěží a hlavně vítězství v některých z nich. 
Ve čtvrtek 17. května se v Klicperově domě v Chlumci nad 
Cidlinou konala soutěž jménem Literární cena Antonína 
Lauterbacha, kde nás svým čtením z knihy reprezentovali 
Žaneta Šittlerová, Alžběta Beňová, Pavel Šittler a Jan 
Kubánek, kteří za své výkony obdrželi pamětní listy a 
knížky. 25. května jsme vyrazili na lehkoatletické závody 
do Nového Bydžova, kde jsme naše soupeře hravě porazili 
a našimi sedmi medailemi jsme získali pohár pro nejlepší 
družstvo. Všichni naši medailisti (Tomáš Svoboda, Vojtěch 
Jiránek, Pavel Šittler, Adéla Sklenářová, Šarlota Hálová, 
René Vojtíšek) si za své výkony zaslouží velkou pochvalu.  
 
Další soutěž, do které se zapojili naši čtvrťáci a páťáci, se 
jmenovala Třídíme s Nikitou. Tu vyhlašuje Centrum 
evropského projektování ve spolupráci se společností 
Asekol a ZOO ve Dvoře Králové nad Labem. Úkolem bylo 
vyrobit odpadové pexeso, kde dvojici tvořil odpad a výrobek, který z něho lze vyrobit (naše škola vytvořila nejvíce dvojic!), dále 
vytvořit seznam věcí ze školy, které by se daly jako odpad vytřídit a použít k recyklaci. Z dvaceti přihlášených škol 
královéhradeckého kraje naše škola získala krásné 2. místo, za které jsme si vysloužili diplomy, dárkové předměty a prohlídku 
ZOO zdarma. Také nám byly připsány body v programech Recyklohraní a Ukliďme si svět, do kterých je naše škola také 

dlouhodobě zapojena.  Vítězstvím naší školy 
byla korunována soutěž Hitrádia Magic, kdy 
bylo zapotřebí nasbírat co nejvíce PET lahví. 
Díky 4290 lahvím naše škola vyhrála a za 
odměnu byla pro nás 27. června v Lovčicích 
připravena Magic show s Hitrádiem Magic 
a kouzelníkem Pavlem Kožíškem. Po 
kouzelnickém představení každé dítě 
dostalo autogram, Školu kouzel a malý 
dárek od rádia. Ze sesbíraných PET lahví 
jsme pod dohledem Agentury Dobré ráno 
z Pelhřimova sestavili nejdelší kouzelnickou 
hůlku, která bude zapsána do České knihy 
rekordů. Ještě jednou chci poděkovat všem, 
kteří jakýmkoli způsobem pomohli a přispěli 
k našemu vítězství. 
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Další soutěží bylo psaní slohových prací s názvem Co vím o své obci a kraji 
Adéla Sklenářová se díky své práci o Lovčicích umístila na pěkném 4. místě, 
za které obdržela na chlumeckém koupališti pamětní list a knihy.  
Konec školního roku je také dobou výletů a tradiční školy v přírodě. 
Nejdříve jsme 29. května vyrazili na Kunětickou Horu na Putování světem 
antických her. Ve čtvrtek 7. června jsme zakončili náš celoroční projekt 
Babička návštěvou Barunčiny školy, Babiččina údolí a ratibořického zámku. 
Od 11. do 15. června jsme na škole v přírodě objevovali krásy sklářské 
oblasti Nového Boru a Sloupu v Čechách. Více o těchto akcích se dozvíte 
z prací našich žáků.  
Ve středu 30. května jsme se díky Zelené stuze, kterou naše obec získala 
v roce 2010, mohli seznámit s výsadbou stromů na chystané naučné stezce. 
Dozvěděli jsme se spoustu zajímavých věcí a všechno jsme viděli pěkně 
krok za krokem. Snad se novým stromům bude u nás v Lovčicích dařit. Naše 
děti také přispějí do naučné stezky tím, že budou vymýšlet k dřevěným 
pohádkovým postavám různé příběhy a popisy, které budou umístěny se 
jménem autora na připravovaných cedulích.  

Čtvrtek 28. června byl dnem loučení s našimi nejstaršími 
žáky. U dortu, který nám upekla paní Lenka Petrovická a 
který všem moc chutnal, jsme jim popřáli hodně štěstí a 
úspěchů do chlumecké školy. V pátek jsme si rozdali 
vysvědčení a začaly prázdniny, které nám pomohou 
načerpat nové síly a energii pro další školní rok. 
Závěrem chci poděkovat nejen všem pracovníkům školy 
za odvedenou práci, ale i všem lidem, kteří naší škole 
pomáhají a jakýmkoli způsobem ji podporují a tím 
přispívají k jejímu zachování. 

Za ZŠ a MŠ Lovčice Mgr. Eva Neprášková, ředitelka školy 

PUTOVÁNÍ SVĚTEM ANTICKÝCH HER NA KUNĚTICKÉ HOŘE 
Dne 29. května jsme jeli na výlet na Kunětickou Horu. Nastoupili jsme do 
autobusu a vyrazili. Pod Kunětickou Horu jsme dojeli v půl deváté. Šli jsme 
po silnici a už jsme byli u brány. Na hradě jsme se nejdříve nasvačili a potom 
nás rozdělili do dvou skupin. Začalo představení. Jako první nám řekli, jak 
dřívější hry vypadaly a naučili nás řecký pozdrav chairé. Měli jsme za úkol, 
když přijdou atleti, přivítat je tímto pozdravem jako opravdoví diváci. První 
soutěž se nazývala hoplitodromos a dva kluci jménem Honza si vyzkoušeli, 
jak tato hra probíhala. Pak byly gladiátorské zápasy a ty si vyzkoušely naše 
holky Aneta a Kristýna. Vyhrála to Aneta a pak už představení skončilo. 
Naše skupina si šla prohlédnout hrad. Začali jsme na hradním nádvoří a pak 
vystoupali na hradní věž, odkud byl krásný rozhled. Pak jsme sestupovali a 
prohlíželi si jednotlivá patra. Když jsme dorazili dolů, mohli jsme jít do 
mučírny a vězení, kde byly různé mučící nástroje. Také jsme viděli hradního 
draka. Potom jsme se prohodili s druhou skupinou a začal pro mě 
zábavnější program. Mohli jsme se vyfotit ve zbroji, kreslit a obkreslovat 
antickou módu, udělat si masku a vavřínový věnec a vyzkoušet si 
hoplitodromos ve zbroji. Nejdříve jsem se jenom díval, ale pak jsem si to šel 
také vyzkoušet. Ve stánku jsem si koupil dřevěný meč a už bylo dvanáct 
hodin a program na hradě skončil. Pak jsme sešli dolů podívat se na různá 
zvířata. Viděli jsme pštrosy, emu, jelena atd. Potom jsme se koukli ještě na 
ranč a došli jsme k autobusu a jeli domů.     Jakub Emanovský, žák 4. ročníku 
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VÝLET DO HISTORIE KNIHY BABIČKA 
Ve středu 7. června jsme jeli na výlet. Odjížděli jsme autobusem po 7.30 hod. od školy. Do České Skalice jsme přijeli asi ve tři 
čtvrtě na devět. 
Tam jsme navštívili Barunčinu školu. Nejdříve nám skupinka místních dětí ukázala, jak se dříve trávil volný čas před vyučováním. 
Pak jsme si prohlédli ve velkých oknech keramiku, která popisovala život na venkově. Dále jsme viděli různé předměty z Prusko-
rakouské války (1866). Přešli jsme do budovy 
školy, kde nám děti s panem učitelem 
ukázali, jak se učilo v tehdejší škole. 
Potom jsme přejeli do Babiččina údolí, kde 
jsme se u známého sousoší vyfotili a 
pokračovali jsme po naučné stezce na Staré 
Bělidlo. Prohlédli jsme si chaloupku, kde 
bydleli Panklovi a paní průvodkyně nám dala 
razítka. Dále jsme šli ke splavu, kde podle 
knížky hodila Viktorka své dítě do vody. Tam 
jsme se naobědvali a chvilku si odpočinuli. 
Naše další cesta vedla do mlýna. Zde nás 
zaujalo mlýnské kolo a někteří z nás se mohli 
vyfotit s mlynářovou rodinou. Po zmrzlinové 
zastávce jsme se vydali na ratibořický zámek. 
Zde jsme se setkali s kněžnou Zaháňskou, 
s komtesou Hortenzií a jejich služebnictvem. 
Pak už jsme museli odjet domů. Do Lovčic 
jsme se vrátili asi v 17 hodin. 
Z celého výletu se mi nejvíce líbil zámek a 
jeho obyvatelé.  

Adéla Sklenářová, žákyně 4. ročníku 
 
ŠKOLA V PŘÍRODĚ VE SLOUPU V ČECHÁCH 
V pondělí 11. června jsme vyrazili na školu v přírodě do Sloupu 
v Čechách. V autobuse jsme leželi a povídali si. Zastavili jsme u 
benzínky, abychom si došli na záchod, a jeli jsme dál. Pak jsme 
zastavili na svačinu. Když jsme dojeli do Sloupu k chatě 
Permon, dali jsme si tašky do společenské místnosti a šli na 
oběd. Po obědě jsme šli na zahradu, dokud nás nerozdělili do 
pokojů. Na pokojích jsme si vybalili věci a byl polední klid. Pak 

jsme šli do lesního divadla a tam jsme mohli řádit. Lezli jsme 
po skalách, hráli na honěnou, prolézali celým divadlem. Pak 
jsme šli na večeři, měli jsme špagety. Po večeři jsme šli na 
zahradu a tam jsme hráli různé hry. My jsme hráli fotbal a 
prohráli jsme 10:9. Pak jsme hráli ping pong. Po hrách jsme se 
šli vysprchovat a byla večerka. 

Matěj Lančarič, Jakub Emanovský, René Vojtíšek 
 

V úterý ráno jsme vstávali v 7 hodin. Oblékli jsme se a šli si 
vyčistit zuby. V osm hodin jsme odešli na snídani a tam jsme si 
mohli vzít, co nám nabídli. Po snídani jsme se vydali do 
vesnice, kde byl zámek, který jsme navštívili. Rozdělili jsme se 
do dvou skupin. Jedna šla na výstavu loutek a šicích strojů, 
druhá odešla do zámeckého parku. Pak jsme se vystřídali. Měli 
jsme za úkol najít loutky Spejbla a Hurvínka a také kostlivce. 
Pan průvodce nám o loutkách pověděl spoustu zajímavých 
věcí. Byly tam i modely pánských a dámských šatů, se kterými 
jsme se mohli vyfotit. Pak jsme šli do samoobsluhy nakupovat. 
Naobědvali jsme se a vyrazili na skalní hrad Sloup. Cesta na 
hrad byla pohodlná, akorát ty schody byly trochu víc 
namáhavé. Paní učitelka koupila vstupenky a prohlídka 

s panem průvodcem začala. Během ní jsme se toho hodně 
dozvěděli o historii hradu, o majitelích a životě na hradě, např. 
jak se zalévaly zahrádky v podhradí, že se tam natáčely 
pohádky S čerty nejsou žerty, Malá mořská víla a Z pekla štěstí. 
Viděli jsme sochu poustevníka, který na hradě bydlel. Koupili 
jsme si suvenýry a šli dolů na zmrzlinu. Pak byla večeře, měli 
jsme rybí filé s americkými bramborami. Po večeři nás čekalo 
na chatě to nej z celé školy v přírodě, diskotéka. Byly tam i 
soutěže, také jsme měli pánskou a dámskou volenku. Po 
diskotéce jsme se šli umýt a spát. 

Adéla Sklenářová, Tereza Chocholoušová, Šarlota Hálová, 
Markéta Kautská 

 

Po tvrdém spánku nás ve středu paní učitelka probudila. Tak 
jsme tedy vstali a šli se převléknout. Pak jsme šli na snídani. 
Mně moc chutnala a v duchu jsem si řekl mňam. Pak jsme šli 
na pokoje zabalit si batůžky a šli jsme na autobus do Nového 
Boru. Hodně se mi tam líbilo, protože tam měli hrozně moc 
věcí ze skla např. UFO, všelijaké ornamenty, nápisy, stromy a 

adresy domů. Nejprve jsme zamířili do sklárny Slavia, kde jsme 
byli přes hodinu. Pan mistr nás tam provázel a všechno 
vysvětloval.  Někteří z nás si mohli vyzkoušet vyfouknout 
velikou skleněnou bublinu. Ale hned jak jsme ji vyfoukli, tak 
nám ji bohužel rozbili. Pak jsme si nakoupili skleněné suvenýry 
v místním obchůdku. Moc mě to tam bavilo. Potom jsme se šli 
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naobědvat ke Glass Muzeu. Tam se mi líbilo, protože i 
v umývárně měli všechno ze skla. Hned potom jsme se trochu 
prošli, protože jsme hledali vhodné místo pro rozchod a nákup 
suvenýrů. Pak jsme zamířili na prohlídku Sklářského muzea, 
kde jsme se seznámili s různými druhy skla a skleněných 
výrobků, jak se dá sklo zdobit, také jsme si zkusili vyrobit 
evidenční lístek k nějakému exponátu. Dostali jsme pohled a 

pexeso. Pak jsme si v místní galerii mohli vyfouknout barevnou 
kouličku a jeli jsme zpátky na chatu. Já si rychle lehl do 
postele, abych si odpočinul. K večeři byla omáčka s rýží a 
houbami. Bylo to dobré, chutnalo mi. Pak jsme šli samozřejmě 
hrát fotbal a byla to sranda. Před večerkou jsme se umyli a 
povídali si. 

Pavel Šittler 
 

Ve čtvrtek jsme vstali z postele a vyčistili si zuby. Po čištění 
jsme šli na snídani. Když jsme se nasnídali, šli jsme zpátky na 
pokoje uklízet. Protože pršelo, šli jsme do společenské 
místnosti kreslit obrázky s našimi nejlepšími zážitky. Ke svačině 
jsme měli meruňky a jahody. Po kreslení jsme měli oběd a po 
obědě jsme měli polední klid. Poté jsme šli na autobus do 
Nového Boru. Tam jsme na autobusovém nádraží přestoupili 
do jiného autobusu, který nás dovezl do Práchně, kde jsme 

vystoupili a pokračovali pěšky k Panské skále. Tam se u 
kamenných varhan točil kousek pohádky Pyšná princezna. My 
jsme si to tam prohlédli, vyfotili jsme se, sbírali borůvky, které 
nám opravdu chutnaly. Pak už nás čekala cesta zpátky do 
Sloupu. K večeři jsme si ugrilovali párky, pohráli jsme si na 
zahradě a začali balit věci. Po sprchování jsme šli na pokoje a 
spát. 

Tomáš Svoboda, Vojtěch Jiránek, Jan Kubánek 

 
 

V pátek 15. června už jsme bohužel jeli domů. Skoro všechno 
už jsme měli sbaleno. Vyčistili jsme si zuby a šli na snídani. Po 
snídani jsme si dali kufry do autobusu a rozloučili se. Když bylo 
všechno v autobuse, vyjeli jsem z toho nádherného místa. 
Z okýnka jsme se dívala na nádherné skály a hory, na hrad a 
poustevníka. Jeli jsme kolem zámku, kde byl i dům pro seniory 
a výstava loutek a vlastní ho rod Kinských. Cestou jsme se 
zastavili u Máchova jezera, kde jsme se nasvačili a vyzkoušeli, 

jaká je voda v jezeře, koupili si něco na památku. Pak jsme 
zase pokračovali domů. Během cesty paní učitelky vyhlásily 
nejlépe uklizené pokoje. Potom nás čekalo překvapení. 
V Mladé Boleslavi jsme se stavili v KFC, kde nám přichystali 
oběd s hračkou. Když jsme dorazili do Lovčic, čekali už na nás 
rodiče. Vzali jsme si kufry a odjeli domů. Moc se mi to líbilo. 

Kristýna Krátká 
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VYHLÁŠENÍ VÝSLEDKŮ SOUTĚŽE V ZOO VE DVOŘE KRÁLOVÉ NAD LABEM 
Ve čtvrtek 21. června jsme byli pozváni na vyhlašování 
výsledků soutěže ve třídění odpadu Třídíme s Nikitou v ZOO ve 
Dvoře Králové nad Labem. 
V osm hodin jsme odjeli od školy, k ZOO jsme dorazili po 
deváté hodině a šli jsme se nasvačit. Po svačině začalo 
vyhlašování výsledků. Pán, který to uváděl, společně s paní 
ředitelkou ZOO nám nejprve představili maskota soutěže 
Nikitu, papouška aru. Z dvaceti přihlášených škol 
královéhradeckého kraje jsme s naším odpadovým pexesem a 
seznamem odpadu z naší školy skončili druzí. Dostali jsme 
diplomy a různé ceny, např. létající talíř, míček, pexeso, 
bublifuk, plakáty, penál a karty. 

Po vyhlášení jsme jeli na prohlídku safari. Projížděli jsme 
jednotlivé části označené čísly. Viděli jsme různá zvířata a jeli 
jsme perfektním autobusem. Poté jsme šli na oběd a mohli 
jsme lézt po prolézačkách. Taky jsme hráli na honěnou, než 
nám to paní učitelka zakázala. 
Pak jsme se rozdělili na dvě skupiny. Jedna se šla podívat na 
opice a druhá na prohlídku ZOO. Pak už jsme šli pomalu 
k autobusu a jeli domů. 
V ZOO se mi to líbilo. 

Jan Kubánek, žák 5. ročníku 

 
 

I n f o r m a c e  Ř í m s k o k a t o l i c k é  f a r n o s t i  L o v č i c e  

Farní výlet – Svatá Hora u Příbrami 
Každoročně připravuje naše farnost pro farníky výlet. V minulých 
letech se navštívila poutní místa v Rokoli a Králíkách, Dům setkání 
v Albeřicích (Krkonoše) či klášter Želiv. Letošní farní výlet se uskutečnil 
ve dnech 17. – 20. 5. 2012 a za cíl bylo vybráno překrásně poutní místo 
Svatá Hora u Příbrami. Asi 50 účastníků výletu absolvovalo bohatý 
kulturně – duchovní program: prohlídku areálu, prohlídku města 
Příbram a hornického muzea, výlet na nedaleký Karlštejn a nedělní mši. 
Součástí výletu bylo i velice oblíbené společné posezení se zpěvem. 

Petra Petrovická 
 
Noc kostelů 1. června 2012 v Lovčicích 
Myšlenka otevřít kostely v noci vznikla před sedmi lety ve Vídni, kde také v roce 2005 proběhla první Noc kostelů. V roce 2009 se 
touto zahraniční zkušeností inspirovali pořadatelé v České republice a poprvé pozvali širokou veřejnost na noční program do 
několika otevřených kostelů. Zájem návštěvníků o první ročník Noci kostelů povzbudil zástupce z mnoha dalších kostelů, a tak se 
již v následujícím roce konala Noc kostelů v celé České republice, ale i na Slovensku. Letos se této akce zúčastnily i kostely 
v Německu, Holandsku a Estonsku.    
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Podle informací bylo ve více než 1 200 kostelech v 
celé České republice během Noci kostelů 2012 
zaznamenáno více než 400 000 návštěvnických 
vstupů, a to i přes proměnlivé počasí. Na základě 
reakcí návštěvníků i médií se otevřené prostory 
kostelů, i doprovodné programy zde připravené, 
těšily velkému zájmu nejširší veřejnosti. 
V královéhradecké diecézi počet přihlášených 
kostelů dosáhl na úctyhodné číslo 204. Tento velký 
zájem pořadatelů (farností, sborů) se setkal s 
odpovídajícím zájmem návštěvníků. Na základě 
předběžných výsledků se Noci kostelů na území 
královéhradecké diecéze zúčastnilo asi 35.000 
návštěvníků. 
V kostele sv. Bartoloměje v Lovčicích se v rámci 
letošní Noci kostelů uskutečnil koncert skupin 
Kantoři a Seiftiú. Kostel se 1. června zcela naplnil. 
Po úvodním slově se začala opravdová hudební 
slavnost, ve které se nejdřív představila mladá 
skupina Seiftiú z Hradce Králové. Skupina už hrála 
před lovčickým publikem, k naší obci ji vážou 
i rodinné kořeny (3 členky kapely pocházejí z 
Lovčic). Skupina Seiftiú hraje především irskou 
hudbu (název skupiny irsky znamená improvizace), 
ve svém repertoáru má i úpravy lidových písní a 
své vlastní skladby. Ke skupině Kantoři ji pojí nejen 
stylová blízkost, ale i osobní vztahy (někteří z členů 
skupiny Kantoři byli skutečnými hudebními 
"kantory" členů skupiny Seiftiú). Po půlhodince 
„předkapely“ se pak hudby ujala známá 
východočeská folková skupina Kantoři, která 
působí na hudební scéně od roku 1970 (!). Kantoři 
se představili obecenstvu v lovčickém kostele už 
podruhé.  I letos jsme vyslechli rozmanité pásmo 
středověkých, lidových a folkových písní různých 
národů. Atmosféru koncertu vhodně dotvářely 
stylizované historické kostýmy a zejména hra na 
zajímavé historické nástroje. Písně Kantorů byly 
vděčně odměňovány potleskem, obecenstvo se 
nechtělo se skupinou rozloučit, takže následovaly 
další přídavky.   
Po ukončení koncertu se ještě 
uskutečnila prohlídka kostela spojená s výstavou 
historických  liturgických předmětů (roucha, 
knihy…), návštěvníci mohli nahlédnout i do 
„Pamětní knihy kolatury lovčické“. Celá akce byla 
hodnocena návštěvníky velmi kladně, a tak se už 
teď mnozí těší na příští Noc kostelů, která se bude 
konat v pátek 24. května 2013.  
 
 
Tradiční posvícení 
Slavnost posvěcení chrámu Sv. Bartoloměje 
připadá letošní rok na neděli 2. září. V 11 hodin se bude konat mše svatá. Odpolední program pro veřejnost bude upřesněn. 
 

PaedDr. Vladimír Beňo jáhen farnosti 
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I n f o r m a c e  s p o l k ů  v  L o v č i c í c h  
 

TJ Sokol Lovčice 
Vážení sportovní přátelé. Přináším Vám další zprávy Sokola 
z právě uplynulého ročníku 2011 – 2012.  
Všechna čtyři družstva zdárně ukončila vystupování 
v soutěžích se střídavými úspěchy. Družstvo dospělých „A“ 
skončilo v okresním přeboru na 8. příčce tabulky.  
„B“ družstvo dospělých skončilo též na 8. příčce konečné 
tabulky.  
Družstvo dorostu zakončilo úspěšně tabulku na 5. místě. Zde 
bych chtěl zmínit, že zde věkově ukončil působení Matěj 
Jilemnický a přechází do kategorie dospělých. Chtěl bych mu 
tímto popřát hodně úspěchů bez zranění v nové kategorii. 
Družstvo našich nejmenších mladších žáčků, které působilo 
v soutěži 7+1, ukončilo sezónu na 
posledním místě. Z tohoto družstva 
odchází Aleš Polanský a Tomáš 
Vavřínek. A také těmto dvěma bych 
chtěl poděkovat za důstojnou 
reprezentaci našeho oddílu a do dalších 
let mnoho sportovních úspěchů. 
Do nadcházejícího soutěžního ročníku 
2012 – 2013 jsme přihlásili opět 
všechna čtyři družstva tak, jak působila 
v uplynulé sezóně a navíc jsme utvořili 
další družstvo mladší přípravky 4+1, o 
které se bude starat a fotbalové 

vědomosti předávat trenérské duo Petr Hubený a Josef Héra. 
Dne 3. 6. se uskutečnil další ročník dětského dne ve spolupráci 
s obcí, základní a mateřskou školou, SDH a mysliveckým 
sdružením. Za krásného slunečného dne se sportovních 
disciplín zúčastnil velký počet dětí. Příjemným překvapením 
pro nás byla i velká podpora z řad rodičů. Děti za své výkony 
obdržely různé ceny a ti nejmenší ze školky sladkosti. Všem, 
kteří se na této akci podíleli, jak po finančním zabezpečení, tak 
i na jeho přípravě a samotném průběhu, moc děkujeme. 
Z nejbližší sportovní akce, která je před námi chci připomenout 
další ročník Memoriálu Miroslava Hoška a Bohuslava Poříze, 
který se uskuteční v sobotu 21. 7. 2012 od 13 hodin za účasti 

Sokol Kratonohy (obhájce loňského 
prvenství), Sokol Újezd, SK Městec 
Králové „B“ a Sokol Lovčice. Tato akce 
bude prezentována místním rozhlasem. 
Z kulturních akcí je před námi příprava 
tradiční posvícenské zábavy, která se 
uskuteční o prvním zářijovém víkendu a 
o jejím uskutečnění budete blíže 
informováni prostřednictvím plakátů a 
vyhlášením místním rozhlasem. 

Za TJ Sokol Lovčice Petr Hlásek, 
předseda 
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Oddíl nohejbalu 
Dne 19. 5. 2012 se zúčastnila tři nohejbalová družstva turnaje 
trojic v Káranicích a Chudeřicích. Celkem na tomto turnaji 
startovalo 16 družstev. Družstvo ve složení Hanzl P., Lehký M. 
a Hošek M. v tomto turnaji obsadilo 3. místo. Družstvo ve 
složení Holec M., Bárdy P. a Tománek J. obsadilo 4. místo. 
Družstvo ve složení Tománek T., Vavřínek P. a Jiránek L. 
předvedlo solidní výkon, ale neprobojovalo se do osmifinále.  

Dne 16. 6. 2012 se zúčastnili naši hráči 25. ročníku 
nohejbalového turnaje v Nechanicích. Z celkového počtu 
24 startujících družstev obsadili naši nohejbalisté 4. místo. 
Hráli ve složení Lehký M., Hanzl P. a Bárdy P.  
 

Za oddíl nohejbalu Bárdy Pavel 

 
LOOCH – LOvčičtí OCHotníci 
LOvčičtí OCHotníci v sobotu 9. 6. 2012 poprvé uspořádali 
Pouťovou zábavu (Sbor dobrovolných hasičů od pořádání 
zábavy v letošním roce upustil a přenechal ho ochotníkům). 
Tato zábava se nesla v trochu netradičním duchu. Byla 
uspořádána jako retrodiskotéka 80. a 90. let. Výběru hudby a 
postu DJ (diskžokeje) se zhostil Aleš Crha, který navodil 
výbornou atmosféru, která vydržela i dlouho po půlnoci. O naši 
spokojenost pečoval Jakub Tománek, který se svým týmem 
zajistil velmi dobrý občerstvovací servis. Všem návštěvníkům 
děkujeme za jejich účast na této zábavě. 

 
V sobotu 16. června se pak konala další organizačně náročná 
akce. LOvčičtí OCHotníci ve spolupráci s literárně-
dramatickým oborem ZUŠ Nový Bydžov a literárně-
dramatickým oborem ZUŠ Chlumec n. C. pořádali již 2. ročník 
Lovčického zvonečku, nejen divadelního festiválku. Účastníci 
festivalu mohli zhlédnout čísla domácích i hostujících 
souborů a jednotlivců, ať už tanečníků, herců či hudebníků. 
Zvoneček zahájily svým tancem děti z lovčické mateřské 
školy. Následovala loutková i činoherní představení 
divadelních souborů ZUŠ Nový Bydžov a ZUŠ Chlumec n. C. 
Jako host se představilo a velký úspěch sklidilo loutkové 
divadlo Maminy a Dětský loutkářský soubor Blechy 
z Jaroměře. Dalšími hosty byly dětské divadelní soubory 
Základní školy Dětenice, které předvedly jedno roztomilé 
představení a jedno velice poučné představení o dětské 
šikaně. Pořádající LOvčičtí OCHotníci pobavili diváky nově 

nastudovanou pohádkou Sviňáček. Tuto pohádku 
nastudovala část ochotníků pod režijním vedením paní 
Romany Hlubučkové. Na Zvonečku nemohly chybět i 
lovčické mladší tanečnice s orientálními a irskými tanci. 
Závěr festiválku patřil flétnovému souboru Berušky z Libčan, 
který opět nezklamal a přivedl diváky „do varu“. V rámci 
doprovodného programu si děti mohly zkusit práci a pohyb 
s loutkami. Stejně tak si mohly vyrobit papírové loutky, 
namalovat obrázky, vyluštit rébusy a křížovky,… Na ukázku 
zde byla rovněž umístěna malá výstavka ozdob vyřezaných 
z ovoce a zeleniny od Pavla Vavřínka. Sobotní program byl 
velice nabitý a dle ohlasů byl dobře hodnocen. V dnešní 
době plné televize a počítačů je velice důležité připravit pro 
děti hodnotný program, umožnit jim, aby nesoutěžně 
předvedly svá vystoupení, předaly si zkušenosti s ostatními 
soubory, navázaly kontakty a hlavně se dobře pobavily. 
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V září (v sobotu 8. 9.) se tým LOvčických OCHotníků zúčastní 
soutěžního klání o nejlepší guláš uvařený v kotlíku – 
Chlumecký kotlík 2012. V loňském roce se konal první ročník 
této soutěže a byl velice úspěšný. Bohužel pro nás to bylo 
v termínu našeho posvícení, a proto se náš tým nemohl 
zúčastnit. V letošním roce však soutěž vychází na víkend po 
posvícení a to nám umožnilo přihlásit se a podpořit tím tuto 
v okolí neobvyklou akci. Soutěžní tým čítá 5 osob. Bude vařit 
guláš z přineseného masa v kotlíku nad ohněm. Časový limit 
na přípravu guláše jsou 4 hodiny. Po této době musí být guláš 
připraven k hodnocení a ochutnání přihlížejícími návštěvníky. 
Přijďte nás do Chlumce podpořit, ochutnat náš speciální guláš 
a pobavit se s námi. Uvidíme, kdo v tomto gulášovém klání 
zvítězí, ale pro nás je nejdůležitější se pobavit a strávit 
společně pár příjemných chvil. 

za LOOCH ing. Petra Petrovická 
 

Kroužek tanců 
O prázdninách nezahálíme. Kroužky tanců se i nadále konají a platí se vždy za jednotlivou hodinu přímo na místě: 

- břišní tance ženy  pondělí  18,45 – 19,45 hod. 50,- Kč 
- country tance   pátek  19,00 – 20,00 hod. 30,- Kč 

Paty Procházková 

Promat Bike Team 
VÝPRAVA SLOVINSKO 2012 
Protože čas letí jako voda, jsme i my z naší cyklistické dovolené 
již doma. Vyjížděli jsme v 19:00 hodin 12. května dne v počtu 
sedmi členů výpravy směr Slovinsko, obec Bovec, kde jsme 
měli již předjednané ubytování v kempu. Jeli jsme zapůjčenou 

dodávkou Ford Transit od firmy Promat Lovčice, za což jí 
chceme poděkovat. 
Na místo jsme klidnou jízdou přijeli již kolem sedmé hodiny 
ranní po překonání 750 km. Obec Bovec je vyhlášené místo, 



 

L o v č i c k ý  z p r a v o d a j  

 

S t r á n k a  |  1 9  Č í s l o  4 - 2 0 1 2  
 

kde na každém kroku na Vás dýchne nějaké adrenalinové 
vyžití, a proto jsme na doporučení zvolili právě toto místo, 
kam míří i spousta cestovních kanceláří. Jedná se o obec, která 
je sevřena vrcholy hor, které dosahují výšek kolem 2000 metrů 
nad mořem. První dva dny jsme poznávali krásy těchto hor ze 
sedla kola, ale třetí den jsme se nechali zlákat k nabídce 
adrenalinového zážitku, který se skrýval ve sjezdu určitého 
úseku řeky Soči, která tudy protéká a je to nádherná řeka, na 
raftu pro osm pasažérů.  
Tento den bylo krásné počasí a řeka měla nazelenalou barvu. 
Zážitek to byl opravdu moc pěkný a jenom pro informaci pro 
případné návštěvníky tento zážitek stojí 30 Eur na osobu, kdy 
sjezd trvá asi dvě hodiny. Další den, to byla středa, se na nás 
hory rozzlobily a ukázaly nám, že i v květnu musí člověk počítat 
se vším. Celý den pršelo a bylo kolem 6°C. Proto jsme se 
rozhodli, že pojedeme autem na výlet do Krajské Gory, kdy 
cestou do tohoto zimního střediska jsme museli překonat 
průsmyk Vršič, který se nacházel ve výšce 1650 m/n/m. Cestou 
jsme sledovali teploměr, který klesal s přibývajícími metry a ve 
1350 m/n/m ukazoval -2°C a na silnici leželo 5 cm čerstvého 
sněhu. Toto nás hodně vystrašilo a korunu tomu nasadil 
vystrašený italský turista, který nám říkal, ať nahoru 
nejezdíme, že se z vrchu klouže a blikají na něho všechny 
kontrolky, které v autě má. Tímto skončil náš sněžný výlet. 
Ráno jsme se probudili do chladného, ale jasného dne o 
teplotě 6°C. Hory kolem byly od výšky 1200 m krásně 
zasněžené. 
Větší část výpravy, přesně 5 členů, se vydalo na další možnost 
adrenalinových zážitků a to Canyoningu. Jednalo se o to, že 
nastrojeni do neoprenu a ochranných helem jsme se spouštěli 
kaňonem, kterým protékal potok. Tento zde vytvářel tůně, do 
kterých se skáče různými způsoby a tento zážitek je zakončen 
12 metrovým seskokem do tůně, kdy skákající byl jištěn na 
laně. Zase trochu info, kdo toto absolvoval, byl nadšený, cenou 
se tento zážitek pohybuje kolem 40 Eur, ale prý to stojí za to. 
Zbytek dnů jsme procestovali na kolech a můžu říci, že kopce 
tu mají srovnatelné, jak s italskými Dolomity, tak i s 
rakouskými Alpami. Poslední den jsme popojeli do městečka 
TOLMIN, které je známé tím, že se zde lítá na paraglaidech a 

rogalech. Poté, co jsme vystoupali do výšky 1000 m/n/m, jsme 
přijeli na kopec, ze kterého tito dobrodruzi startují. Bylo zde 
asi 60 lidí, kteří odsud průběžně startují, byl to opravdu krásný 
pohled.  
Poslední den, který již připadl na cestu domů, jsme se 
domluvili na tom, že si cestou trochu autem zajedeme a 
zastavíme se u známého jezera Bled, které patří k velkým 
lákadlům Slovinska. Po příjezdu na toto místo se před Vámi 
otevře průzračné jezero, okolo kterého se pomalu potulují 
turisté. Nad jezerem ční na skále postavený hrad, který je 
velmi navštěvovaný.  
A tímto zastavením jsme zakončili tuto výpravu za poznáváním 
Slovinska, kdy jsme zjistili, že tato země nabízí spoustu vyžití a 
je zde velmi krásně. Na závěr malé info v číslech, za osobu 
ubytovanou ve stavu jsme platili 7 Eur na osobu a den, nafta je 
zde levnější než u nás, takže tankovat zde. Ceny v obchodech 
jsou srovnatelné s cenami u nás. Pivo v restauracích stojí 2,10 
Eur a točili zde i český Staropramen.  
FOTODOKUMENTACE NA: www.malejmedved.rajce.net, 
www.promatsvejdar.rajce.net  

 

LOVČICKÉ ŠLÁPNUTÍ 2012 
V měsíci květnu jsme také uspořádali LOVČICKÉ ŠLÁPNUTÍ, kdy 
se jednalo o vyjížďku na kolech pro všechny. Tentokrát jsme 
určili náš cíl u obce Choťovice na cyklostezce, kde se nachází 
nově založený rybník, kde je opravdu moc pěkné posezení. Na 
cyklistickou vyjížďku se vydalo třicet účastníků všech věkových 
kategorií. Tento počet nás příjemně potěšil a všem, kteří se 
zúčastnili, chceme poděkovat. Trochu si říkáme, že by bylo 
skvělé, kdyby jezdilo více dětí, ale chápu, že dnešní doba 
počítačů a jiné zábavy přináší spousty jiného vyžití. V cíli jsme si 
společně zasoutěžili, opekli si buřty, projeli jsme se po rybníku 
na lodičkách a poté jsme se vydali cestou přes Žehuň a oboru 
do Lovčic. Protože nám vyšlo počasí, jednalo se o moc pěknou 
vyjížďku s moc příjemnými lidmi. Za celý PROMAT BIKE TEAM 
LOVČICE se s Vámi těším na shledanou při další z našich akcí, o 
kterých budete včas informováni. 
 Švejdar Pavel 

http://www.malejmedved.rajce.net/
http://www.promatsvejdar.rajce.net/


 

L o v č i c k ý  z p r a v o d a j  

 

S t r á n k a  |  2 0  Č í s l o  4 - 2 0 1 2  
 

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

Ve společenské kronice uvádíme výročí narození let 50, 55, 60, 65 a od 70 let vše. 
Společenská kronika není na přání některých jubilantů úplná. 
Výročí narození 

 

červenec 
 
55 let – Poláková Marie, č. p. 247 
60 let – Brandejs Milan, č. p. 107 
              Čejka Jiří, č. p. 107 
70 let – Svatoška Karel, č. p. 147 
74 let – Loudová Jaroslava, č. p. 133 

srpen 
 
65 let – Školník Josef, č. p. 203 
               Matuška Ján, č. p. 164 
               Klabanová Eva, č. p. 62 
72 let – Kafková Zdeňka, č. p. 237 
82 let – Kakrdová Růžena, č. p. 138 
 

  

 

Z á b a v a  

Sudoku: 
 

3 5 6  1    2 

 8    2  4  

2  4  6     

   8     5 

  5    3   

9     6    

    4  7  8 

 6  7    5  

8    2  1 6 3 
 

          Křížovka: 

 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 

A                

B                

C                

D                

E                

F                

G                

H                

I                

J                

K                
 

 

VODOROVNĚ: A. Rybí pochoutka; bezpečnostní trhavina; promenády. - B. Podnosy; nejtemnější část podsvětí; metropole Ománu. - 
C.Hra s čísly; zbrojnoš; tišina; citoslovce překvapení. - D. Pramáti; klamat; tanec; nálev. - E. Citoslovce pobízení koní; mléčné výrobky; 
roubená stavení; svatební květina. - F. Druh lososa; stupnice; skladatel USA. - G. Konce předmětů; primáti; bodná zbraň; značka 
kosmetiky. - H. Nepravdy; české město; bodavý hmyz; jo. - I. Lenochod; atleti; končetina; sten. - J. Obeslat; sklad obilí; trsací nástroje. - 
K. Sekat; opak „pasív“; scedit. 
SVISLE: 1. Otočný nosník; plastická hmota. - 2. Střed tajenky. - 3. Druh lemura; síti (moravsky); stvrzenka. - 4. A sice; legendy; 
francouzský spisovatel. - 5. Spisová zkratka; dvoukolák; otrhat. - 6. Studentské stravovny; psí plemeno; 
ukazovací zájmeno. - 7. Mongolský rolník; črty; sportovní zkratka. - 8. Puls; začátek tajenky; vlákno. - 9. Přes; těleso; tahouni. - 10. 
Římských 950; kněžské roucho; odpočinek. - 11. Doslovné překlady; kuchyňská nádoba; ovšem. - 12. Závodní loď; bacily; zákrsek. - 13. 
SPZ Rychnova nad Kněžnou; provazy; směnečný ručitel. - 14. Konec tajenky. - 15. Útok; trápit. 
Pomůcka: Monk 
 

Vyluštění křížovky (ne sudoku) zašlete do 31. 8. 2012 e-mailem na starosta@lovcice.eu či doručte písemně na obecní úřad.  
Vylosovaný výherce obdrží sladkou odměnu. 
Vyluštění z minulého čísla: Kurdské rčení o darech: Všechno, co daruješ, to zůstává s tebou. 
Celkem byla odevzdána 2 správná vyluštění tajenky. 
Výhercem se stává: Stanislava Janatová, Lovčice 72. Gratulujeme. 
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